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Skarpnäck behöver göra sin del och 
punktmarkera varje otrygg plats 

Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
En skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden för beredning. 
Skrivelsen kommer från Kristina Lutz m.fl. (M) och handlar om 
förvaltningens syn på ökad närvaro av ordningsvakter, tillgång till 
en väktarpatrull och övervakningskamerors förmåga att förebygga 
och lösa brott.  
 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning föreslår att detta tjänsteutlåtande 
överlämnas som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
Stadsdelsnämnden överlämnade den 23 maj 2024 en skrivelse om 
ordningsvakter från Kristina Lutz m.fl. (M) till förvaltningen för 
beredning.  

Ärendet 
 
En skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden för beredning. 
Skrivelsen kommer från Kristina Lutz m.fl. (M) och handlar om 
förvaltningens syn på ökad bevakning genom ordningsvakter, 
väktarpatrull och övervakningskameror. I skrivelsen ställs följande 
frågor: 
 
Hur ser förvaltningen på att kunna få mer närvaro av ordningsvakter 
i stadsdelen?  
 
Hur ser förvaltningen på att kunna få tillgång till en väktarpatrull?  
 
Hur ser förvaltningen på fler övervakningskameror för att förebygga 
och lösa brott? 
 

Handläggare
Julia Haarberg
Telefon: 08-508 151 20

Till
Skarpnäcks stadsdelsnämnd
2024-08-29

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning
Staben

Tjänsteutlåtande
Dnr SKA 2024/338

2024-06-14
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom stadsdelsdirektörens stab. Ärendet har 
behandlats i förvaltningsgrupp samt i pensionärsrådet den 22 
augusti 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsledningskontoret ansvarar för stadens mobila ordningsvakter,  
stadsdelsförvaltningen har inte rådighet över fördelningen av 
ordningsvakterna. De mobila ordningsvakternas närvaro är 
begränsad till tillståndsgivna områden. Tillståndet avser ett 
geografiskt område där ordningsvakter får tjänstgöra enligt den nya 
Lag (2023:421) om ordningsvakter eller under övergångsperiod 
tidigare givna tillstånd enligt lagen (1980:578) om ordningsvakter 
(LOV), båda efter särskild prövning av Polismyndigheten.  
 
Ordningsvakternas närvaro avgörs av polisens utsättningar där 
polisens egna prioriterade områden för polisiärnärvaro anges. Desto 
högre närvaro av polis på ett område, desto färre ordningsvakter. 
Förvaltningen ser i nuläget ingen direkt effekt av neddragningen av 
ordningsvakter och anser att det i nuläget inte finns behov av att 
utöka deras tjänster. En fortsatt kontinuerlig dialog förs med 
säkerhetsenheten om de mobila ordningsvakternas närvaro i 
Bagarmossen och Skarpnäck.  
 
Förvaltningen har inte erfarenhet av arbete tillsammans med 
väktarpatrull och kan därmed inte uttala sig om hur ett eventuellt 
behov ser ut. 
 
I stadens budget 2024 finns ett uppdrag om att fortsätta arbetet med 
kamerabevakning i stadens regi. Platserna som kamerorna placeras 
på ska vara sådana som bedöms ha en hög grad av otrygghet, främst 
med anledning av brottsliga handlingar. Vintern 2023 
sammanställde förvaltningen ett underlag på förfrågan från 
stadsledningskontoret med utpekade platser som utifrån analys av 
lägesbild bedöms vara relevant för framtida kamerabevakning. I 
nuläget finns inga kameror utplacerade i stadens regi inom 
Skarpnäcks stadsdelsnämnds område. 
 
Polisen har i dagsläget övervakningskameror stationerade i 
Bagarmossen, Björkhagen, Kärrtorp och Skarpnäck. Sammanlagt 
finns det åtta stycken kameror utplacerade, varav två är tillfälliga i 
Björkhagen och Kärrtorp.   
 
Förvaltningen ser övervakningskameror som ett bra komplement för 
att förebygga och lösa brott, och fler aktuella platser utvärderas 
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utifrån lägesbilder i området. Förvaltningen vill understryka att 
kamerabevakning är ett verktyg för polisen som behöver 
kompletteras med sociala- och situationell prevention i olika former 
då förekomsten av kameror som regel flyttar en problembild utanför 
kamerornas räckvidd. Tillståndsprocessen för kameraövervakning 
kan ta över ett år, denna tidsaspekt bör tas i beaktning då arbetet 
med kameraövervakning inte är en kortsiktig process. 
 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning föreslår att detta tjänsteutlåtande 
överlämnas som svar på skrivelsen. 
 
 
 
 
Karin Bülow   
Stadsdelsdirektör   
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning   
 

Bilagor 
1. Skrivelse ordningsvakter
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